

Oleh YUSOFF BAKAR

**SENTIASA** senyum, peramah dan menghormati orang tua2 ada-lah di-antara sifat2 Menteri Besar Perak, Dato, Haji Kamaruddin bin Haji Mat Isa yang menjadikan ra'ayat pelbagai kaum sayang kepadanya.

Dengan itu beliau chepat popular dan di-sayangi oleh semua kaum di-Perak yang chintakan keamanan, perpaduan dan kemajuan.

Tidak ada tanda2 yang menunjukkan sikap-nya bongkak atau ego sejak di-lantek menjadi Menteri Besar Perak pada 19 Mach, 1970.

Melayan tetamu tidak jemu2 walau dari mana gulongan tetamu yang menemu-nya.

Sifat-nya itu ada-lah sa-bagai orang yang mendapat pendiddekan yang sempurna ketika kechil terutama pendiddekan ugama dan dari semangat kesedaran-nya.

Biar pun beliau hanya berpendiddekan sa-takat darjah enam di-Sekolah Melayu dan kemudian-nya menjadi sa-orang ketua mentadbir sa-buah kerajaan.

Ketabahan hati-nya dalam perjuangan sejak ia maseh kechil boleh juga di-jadikan panduan kepada anak2 muda ketika ini yang sering kali memilih pekerjaan dan bukan memilih perjuangan untok hidup.

## Tidak besar diri

Dato' Haji Kamaruddin di-lahirkan pada 4 Jun, 1920 di-batu 16 dan kini tempat itu di-kenali Kampong Relau Berdiri, Batu Kurau.

Tanda2 menunjukkan Dato' Haji Kamaruddin tidak bongkak dan tidak besar diri sering kali di-ucapkan ketika menemui orangramai.

"Panggil-lah apa saja yang hendak panggil kepada saya. Kalau yang biasa memanggil che' gu, panggil-lah che' gu dan kalau yang biasa memanggil Kamaruddin, panggil-lah Kamaruddin."

Kata2 ini sering kali di-ucapkan ketika menemui kawan2 lama-nya di-dalam majlis jamuan dan sa-bagai-nya.

Sejak menjadi Menteri Besar enam bulan lalu beliau merupakan pemimpin di-Perak yang menanggung bebanan yang berat.

Ketika menjadi Menteri Besar keadaan negara dalam dharurat, khabar2 angin palsu maseh di-sebarkan dan keadaan di-sempadan sedang menghadap i an-chaman.

Suasana di-Perak ketika itu maseh kelamkabut tetapi kini mulai tenang.

Negeri Perak mempunyai lapan daerah dan empat daerah kechil mempunyai penduduk hampir 2 juta orang.

Orang2 yang dapat membantu t u g a s-nya ada-lah pegawai2 kerajaan dan anggota2 Exco.

Perak tidak ada Timbalan Menteri Besar dan tidak ada Setiausaha Politik kepada Menteri Besar.

Masa yang dapat untok Dato' Haji Kamaruddin berehat ia-lah ketika di-dalam motokar.

Apabila turun dari motokar atau berada di-bilek berhawa dingin ia akan sentiasa menghadapi pebbagai masa'alalah.

Tugas-nya tidak ada waktu tertentu dan sering kali menyelesaikan masa'alah2 ra'ayat ketika berada di-rumah.

Tempat kediaman-nya tidak sunyi dari orangramai yang datang untok menyelesaikan masa'alalah dan mengunjongi-nya untok menyelesaikan masa'alalah dan mengunjongi-nya untok merapatkan muhibbah.

Biar pun tengah malam tetamu datang meminta menyelesaikan sa-suatu

masa'alalah namun demikian dia tidak pernah menghampakan sa-suatu hajat yang boleh dia memberi pertolongan.

Bagaimana pun sa-bagai manusia tidak sunyi dari kesalahan dan kesilapan, maka terkadang kala terdapat juga kesilapan dan segala yang berlaku dengan tidak sengaja tidak mencha-

chatkan.

Sa-bagai sa-orang pemimpin, dia sentiasa ber'azam untok memajukan negeri, membolehkan ra'ayat hidup di-dalam keadaan aman dan damai, hormat menghormati di-antara satu sama lain.

Untok memajukan ra'ayat dalam bidang pelajaran dan ekonomi sentiasa menjadi ke'azaman-nya dan itu-lah sebab-nya mengenal biasiswa anak2 Melayu Perak melanjutkan pelajaran ting- gi s e n t i a s a di-titek beratkan.

Ranchangan2 untok tanah beliau juga di-banyakkan sa-perti Ranchangan Tanah Beliau Perlop peringkat per-

tama, kedua dan ketiga di-usahakan.

Sedang di-teroka hutan rimba untok tanah beliau di-Pondok T a n j o n g

# MB yang peramah dan di-segani ramai



Dato Haji Kamaruddin

daerah Larut dan Matang, di-Ayer Panas, Ulu Perak, Terolak daerah Batang Padang dan akan di-buka di-Seberang Perak daerah kechil, Parit.

Semua ranchangan2 itu ada-lah sikap-nya menitek beratkan kepada beliau2 yang akan menentukan jenerasi pada masa hadapan.

Dato' Haji Kamaruddin di-lahirkan pada 4 Jun, 1920 di-batu 16 dan kini tempat itu di-kenali Kampong Relau Berdiri, Batu Kurau.